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PROTOKÓŁ Nr 1/W/2024 
ze wspólnego posiedzenia 

- Komisji Rewizyjnej,  

- Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

- Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 22 lutego 2024 roku 
 

Posiedzenie odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 900 – 1140. 

Uzgodniony przez przewodniczących poszczególnych komisji prowadzący 

posiedzenie: radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych. 

Zawiadomienie o posiedzeniu  połączonych komisji stanowi Załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

Obecni radni:                                              

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- GAŁUSZEWSKI Walenty (Przewodniczący) 

- KOWALCZUK Jan 

- KRUK Alina 

- ONACIK Jerzy 

Nieobecny – MISIUK Albin 

Lista obecności radnych – członków komisji stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  

 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- BOROWSKI Andrzej (Przewodniczący) 

- CAR Mikołaj 

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

- PAC Jerzy 

- TKACZUK Lucyna 

Lista obecności radnych – członków komisji stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK Jerzy 

- PAC Jerzy 

Lista obecności radnych – członków komisji stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu.  

          

Obecne osoby zaproszone: 

- Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

- Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 
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- Sekretarz Gminy – MONIKA DMITRUK 

- Skarbnik Gminy – ANNA NESTERUK 

- Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Przedstawicielka Lokalnej Grupy Działania „Puszcza Białowieska”- PAULINA 

MONACH, 

- Przedstawicielki Lokalnej Grupy Działania „Przyjazne Podlasie”: RENATA 

LASKOWSKA i MAGDALENA ANGIELCZYK. 

- Przedstawiciele komitetu protestacyjnego przeciw budowie kurników „NIE 

KURNIKOM”. 

Prowadzący posiedzenie zaproponował, aby przed rozpatrywaniem kolejnych 

punktów porządku posiedzenia, umożliwić wypowiedzi w/w osób. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 9/W/2023 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Bielsk Podlaski w dniu 22 grudnia 2023 r. 

4. Zaopiniowanie materiałów na LIV Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski, 

zwołaną na dzień 26 lutego 2024 roku: 

a) Informacja o rozstrzygnięciu konkursu na najładniej udekorowaną posesję w 

okresie świąteczno-noworocznym 2023/2024 w Gminie Bielsk Podlaski; 

b) Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Gminie 

Bielsk Podlaski w 2023 roku; 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok; 

d) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bielsk Podlaski na lata 2024 – 2031; 

e) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Bielskiemu; 

f) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podlaskiemu; 

g) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

Gminy Bielsk Podlaski; 

h) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy 

Bielsk Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok; 

i) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Bielsk Podlaski za 2023 rok. 

5. Informacja o działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w 2023 roku. 

6. Sprawy bieżące. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do pkt 1)  
Prowadzący posiedzenie radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych otworzył wspólne 
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posiedzenie komisji, przywitał wszystkich obecnych. Odczytał klauzulę dotyczącą 

rozporządzenia o ochronie danych osobowych w skrócie zwanym RODO 

wskazującą na ochronę danych osobowych osób fizycznych.  

 

   Do pkt 2)  
Prowadzący przedstawił proponowany porządek posiedzenia, który został przyjęty 

przez poszczególne komisje jednogłośnie bez uwag (13 obecnych, 13 głosów 

„za”).  

 Przed przystąpieniem do realizacji kolejnych punktów posiedzenia 

prowadzący posiedzenie ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI udzielił głosu 

przedstawicielom Lokalnej Grupy Działania „Przyjazne Podlasie” oraz 

przedstawicielce Lokalnej Grupy Działania „Puszcza Białowieska”.  

Przedtem jednak Wójt Gminy RAISA RAJECKA przedstawiła cel tej wizyty. 

Poinformowała, że LGD „Przyjazne Podlasie” jest nowopowstałą organizacją, 

która zaproponowała Gminie Bielsk Podlaski wstąpienie do tego stowarzyszenia.  

Gmina Bielsk Podlaski od wielu lat z pozytywnym skutkiem współpracowała z 

Lokalną Grupą działania "Puszcza Białowieska". Ponieważ przystąpienie do LGD 

„Przyjazne Podlasie” wymaga podjęcia uchwały Rady Gminy, Wójt Gminy 

zwróciła się z prośbą o przedłożenie dokumentów niezbędnych do podjęcia takiej 

decyzji (m.in. statut), która rodzi skutki finansowe, w postaci opłacania składki 

członkowskiej. Pani Wójt powiedziała, że dotychczas  takich dokumentów nie 

otrzymała. 

Następnie głos zabrała RENATA  LASKOWSKA - Prezes LGD „Przyjazne 

Podlasie”. Poinformowała, że aktualnie jest potrzeba wprowadzenia zmian w 

działalności Lokalnych Grup Działania, stąd inicjatywa utworzenia nowej LGD. 

Przyznała, że Lokalne Grupy Działania funkcjonują bardzo dobrze, a gminy 

korzystają z powodzeniem z oferowanych środków i dobrze się rozwijają.  

Nowopowstała organizacja, mającą na celu aktywizację mieszkańców regionu na 

rzecz podejmowania inicjatyw  w zakresie rozwoju obszarów wiejskich służących 

włączeniu społecznemu oraz rozwój lokalny, LGD "Przyjazne Podlasie" obejmuje 

swoim obszarem 8 gmin powiatu bielskiego Brańsk, Boćki, Bielsk Podlaski, Nowe 

Piekuty, Orla, Rudka, Wyszki, Miasto Brańsk oraz gminę Nowe Piekuty (powiat 

wysokomazowiecki). Odnosząc się do wypowiedzi Pani Wójt, wyjaśniła, że Statut 

LGD „Przyjazne Podlasie” został opracowany na potrzeby samego stowarzyszenia, 

które na początek określiło małą ilość członków i nie miało źródeł finansowania. 

LGD ma na celu, aby powiat bielski był spójny. Tworząc LGD należało spełnić 

szereg wymagań. Jednakże osoby zaangażowane w tworzenie LGD spotkały się z 

oporem już na etapie tworzenia. Zarzucono brak rozmów z wójtami, ale jak 

wyjaśniła Pani Prezes, wynikało to z tego, że był to dopiero początek tworzenia 

organizacji. Złożono wniosek, opracowano Strategię Rozwoju, która została 

bardzo dobrze oceniona. Stowarzyszenie stanęło przed szansą, aby coś dobrego 

stworzyć dla powiatu. Zachęciła do przystąpienia do LGD, zwłaszcza dlatego, że 

Gmina Bielsk Podlaski nie została ujęta swoim zasięgiem przez inną grupę. 

Podkreśliła, że Gmina Bielsk Podlaski nic nie traci na takiej decyzji, ponieważ 

nadal jest członkiem LGD „Puszcza Białowieska”. Nowe stowarzyszenie 

potrzebuje tej uchwały do 3 marca br., żeby dalej funkcjonować. W przeciwnym 
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razie przyznane środki trzeba będzie zwrócić do Ministerstwa i Urzędu 

Marszałkowskiego Na razie jest też rozważana opcja, aby przez pierwszy rok 

członkostwa nie pobierać od gmin składki, zwłaszcza, że rozchodzą się 

nieprawdziwe informacje, jakoby te składki miały być bardzo wysokie. Zwróciła 

się do obecnych, aby nie odbierać negatywnie działań nowoutworzonej 

organizacji, zachęciła do włączenia się do działań. Były wysyłane do gminy 

informacje i plakaty. 

 Do dyskusji włączyła się Pani PAULINA MONACH z LGD  

„Puszcza Białowieska”, która podzieliła się informacją, jak przed laty była 

tworzona jej grupa. Podkreśliła, że byli uczestnikami sesji rad gmin, kilkakrotnie 

spotykali się z Wójtami oraz sołtysami w tych gminach. Stwierdziła również, że 

były telefony z informacją, że brakuje kontaktu z LGD „Przyjazne Podlasie”. 

- Wójt GMINY RAISA RAJECKA powiedziała, że nie była zaproszona na 

zorganizowane przez LGD spotkanie w Sali bankietowej w Łubinie Kościelnym, a 

przecież organizatorzy tego stowarzyszenia podkreślają, że Wójtowie mają 

największą wiedzę co do potrzeb samorządu i jego mieszkańców. Powiedziała o 

skierowanej do LGD korespondencji w związku z zawartą umową z Urzędem 

Marszałkowskim. Mimo prośby, LGD nie przesłała dokumentów związanych z tą 

umową, zwłaszcza statutu, co jest niezbędne do przygotowania wniosku do rady 

gminy w sprawie przystąpienia do LGD. Sprawdzono również, że pod wskazanym 

adresem siedziby LGD nawet nie ma szyldu, stąd powstały wątpliwości co do tego, 

czy gmina ma przystąpić do stowarzyszenia. Gmina nie uczestniczyła w żadnych 

działaniach przy tworzeniu LGD „Przyjazne Podlasie” i opracowywaniu Strategii, 

nie wiedzieliśmy, że gmina Bielsk Podlaski została tą strategią objęta. Problem nie 

leży w składkach, które należy opłacać, bo są one niewielkie w obliczu środków, 

jakie gmina może pozyskać. Chodzi o to, że gmina w tych działaniach została 

pominięta. 

Mecenas AGNIESZKA DOWGIER potwierdzając wypowiedź Pani Wójt 

poinformowała o licznych e-mailach wysyłanych do LGD „Przyjazne Podlasie”, w 

których Urząd Gminy kierował prośby o nadesłanie statutu, regulaminów, skanu 

umowy zawartej z Urzędem Marszałkowskim. Mimo tych próśb, dokumenty nie 

dotarły, wskazano jedynie możliwość zapoznania się z dostępnym w internecie 

wzorem umowy. Poinformowała też, że Pani Wójt z Panią Sekretarz Gminy 

pojechały osobiście pod wskazany w internecie adres siedziby stowarzyszenia, ale 

nawet nie było tam szyldu. Zapytała, na czym polega problem z przekazaniem 

urzędowi dokumentów ? 

Prezes LGD „Przyjazne Podlasie” – RENATA LASKOWSKA wyjaśniła, że 

stowarzyszenie nie ma jeszcze pieniędzy na utworzenie biura. Prace organizacyjne 

są wykonywane społecznie. Brakuje takiego wsparcia, jakie otrzymują inne LGD. 

Siedziba LGD jest zarejestrowana w Brańsku przy ul. Kościuszki 4. Adres biura 

jest inny niż adres, pod którym zarejestrowano stowarzyszenie. Nie ma jeszcze 

zatrudnionych pracowników. Poinformowała, że po posiedzeniu komisji zostawi 

egzemplarz statutu, nie ma jednak przy sobie regulaminu, co zostanie dostarczone 

później. 

Prezes LGD „Puszcza Białowieska” - PAULINA MONACH, zapytała, z jakich 

środków LGD „Przyjazne Podlasie” zamierza pokryć wymagany wkład własny ? 
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Dodała, że są to wysokie kwoty. Pytanie to sformułowała w związku z deklaracją 

nie pobierania od gmin składek przez pierwszy rok członkostwa. Poinformowała, 

że LGD „Puszcza Białowieska” wcale nie miała łatwiejszego startu i mocnego 

wsparcia. Niezbędne jest zaciąganie kredytów, żeby mieć środki na utrzymanie 

pracowników. Poinformowała, jakie działania były podejmowane podczas 

tworzenia LGD „Puszcza Białowieska”. Głównie zwróciła uwagę na wielokrotne 

wizyty i spotkania  w gminach, które miały wstąpić do LGD. Były przedstawiane 

założenia strategii, celem było przekonanie mieszkańców tych gmin do idei 

Lokalnych Grup Działania. Wyraziła zdziwienie, że organizatorzy LGD 

„Przyjazne Podlasie” nie chcieli zacząć rozmów z Wójtami, którzy zarządzając 

gminą mają największą wiedzę o potrzebach lokalnego środowiska. 

Prowadzący posiedzenie radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał, czy 

powstanie większej liczby Lokalnych Grup Działania spowoduje, że będzie więcej 

środków dla gmin. PAULINA MONACH wyjaśniła, że środki nie mogą się 

pokrywać. LGD „Puszcza Białowieska” ma środki tylko na powiat hajnowski, 

gmina Bielsk Podlaski nie jest objęta strategią. Gminy powinny zadeklarować, że 

chcą przystąpić do LGD. 

Prezes LGD „Przyjazne Podlasie” – RENATA LASKOWSKA wyjaśniła, że w 

nowej perspektywie bielska gmina będzie objęta strategią, ponieważ grupa złożyła 

strategię obejmującą powiat bielski. Gmina Bielsk Podlaski będąc członkiem LGD 

„Puszcza Białowieska” nie otrzyma z tej grupy środków, ponieważ nie jest objęta 

strategią LGD „Puszcza Białowieska”. Dodała, że jeżeli chociaż jedna gmina nie 

podejmie uchwały o przystąpieniu do LGD „Przyjazne Podlasie”, wówczas środki 

wrócą do Ministerstwa i Urzędu Marszałkowskiego, co oznacza, że nikt z powiatu 

bielskiego nie otrzyma takiego dofinansowania. Bez uchwał rad gmin realizowanie 

strategii będzie niemożliwe. Opracowana strategia ma wspierać m.in. dzieci, 

seniorów i strażaków OSP. 

 Podczas dyskusji nie zdołano stanowczo potwierdzić, czy po konkursie w 

tym nowym rozdaniu będzie możliwość dodatkowo ująć gminę Bielsk Podlaski z 

Lokalnej Strategii Rozwoju LGD „Puszcza Białowieska”, która aktualnie obejmuje 

tylko powiat hajnowski.  

Na pytanie Pani Wójt,  jaki jest okres finansowania, poinformowano, że okres ten 

upływa  w 2029 roku. Pani Wójt poprosiła o dostarczenie załączników do umowy 

z Urzędem Marszałkowskim, regulaminu oraz nazwisk członków zarządu. 

Radny JERZY BAJENA zapytał, czy organy wybrane na Walnym Zebraniu 

stowarzyszenia będą uzupełnione o przedstawicieli gminy w przypadku jej 

przystąpienia do LGD. Zdaniem radnego ułatwiłoby to przepływ informacji, 

którego zabrakło na etapie tworzenia LGD „Przyjazne Podlasie”. 

Prezes LGD „Przyjazne Podlasie” – RENATA LASKOWSKA poinformowała, że 

Statut LGD został opracowany tylko na potrzeby stowarzyszenia. Wprowadzono w 

nim zmiany, ponieważ przystępując do konkursu należało go dostosować do 

innych wymogów. Poszerzono zarząd i radę o nowe osoby wprowadzając 

przedstawicieli środowiska młodzieży oraz seniorów. Strategia została w konkursie 

wysoko oceniona. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zgłosił zastrzeżenia do obu grup. Do 

jednej, że nie poinformowała, że nie gmina nie będzie objęta strategią, a do 
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drugiej, że będzie objęta. Wyraził zaniepokojenie, że nie przystąpienie do LGD 

spowoduje brak dofinansowania dla gminy. 

Zdaniem radnego JERZEGO ONACIKA Gmina Bielsk Podlaski została przez 

LGD „Puszcza Białowieska” potraktowana jak przysłowiowe piąte koło u wozu, 

ponieważ jest członkiem tej grupy, a nie została objęta strategią rozwoju. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA nawiązując do regulaminu konkursu, w którym 

mowa o prognozowanych środkach finansowych (podała wysokość środków 

przewidzianych na Gminę Bielsk Podlaski), zapytała, czy w przypadku przyjęcia 

przez Radę Gminy uchwały o przystąpieniu do stowarzyszenia, te środki 

faktycznie będą przyznane gminie ? Poinformowała, że od 2009 roku Gmina 

Bielsk Podlaski jest członkiem LGD „Puszcza Białowieska”, Wójt Gminy zwróciła 

się do PAULINY MONACH o przedstawienie wielkości środków, z jakich 

dotychczas skorzystała gmina. Z wypowiedzi Pani PAULINY MONACH, 

wynikało, że  w latach 2014-2020 Gmina  skorzystała z dofinansowania w 

wysokości około 2,5 mln zł. Wymieniła przykłady projektów, na które pozyskano 

środki z LGD „Puszcza Białowieska” przez różne podmioty w Gminie Bielsk 

Podlaski (m.in. na rozwój działalności gospodarczej, renowację młyna w 

Stupnikach, Centrum Aktywności Lokalnej w Widowie, place zabaw w 

Hryniewiczach, Pilikach, Ogrodnikach, Widowie, Augustowie, Proniewiczach). 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA zapytała przedstawicielki LGD „Przyjazne 

Podlasie”, jakie korzyści będzie miała gmina, jeśli przystąpi do stowarzyszenia. W 

odpowiedzi wyjaśniono, że stowarzyszenie założyło sobie określone cele, które 

odnoszą się do całego terenu, ale na razie trudno nazwać konkretnie, co będzie 

realizowane. 

 Podsumowując dyskusję, Wójt Gminy stwierdziła, że błędem było nie 

włączenie Gminy Bielsk Podlaski do rozmów na etapie przystępowania do 

konkursu. Można było 1 osobę wpisać na listę do konsultacji. Zwróciła się z 

prośbą o jak najszybsze dostarczenie dokumentacji nowo tworzonego 

stowarzyszenia, tj. statutu, załączników do umowy, listy członków zarządu i 

informację o organach decyzyjnych. Na bazie tych dokumentów zostanie 

sporządzony wniosek do Rady Gminy. Podziękowała za przybycie 

przedstawicielkom obu stowarzyszeń, wyraziła nadzieję na dobrą współpracę i 

pozytywne rozwiązanie aktualnej sytuacji. Podkreśliła, że wieloletnia współpraca z 

LGD „Puszcza Białowieska” przebiegała na bardzo wysokim poziomie.   

 Mecenas AGNIESZKA DOWGIER stwierdziła, że decyzję o przygotowaniu 

wniosku do Rady Gminy w sprawie przystąpienia do  LGD „Przyjazne Podlasie” 

można będzie podjąć po analizie dokumentów, które LGD ma przedłożyć. 

 

W dalszej części posiedzenia, prowadzący ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI udzielił głosu przedstawicielce mieszkańców Pasynek i okolic – Pani 

ANNIE WARSZYCKIEJ. Wystąpienie było poświęcone planowanym 

inwestycjom w zakresie budowy kurników i wiatraków. Poinformowała o 

utworzeniu komitetu protestacyjnego i wniesieniu uwag do raportu 

środowiskowego. Mieszkańcy zwracają się do Rady Gminy o przystąpienie do 

opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla tego 

terenu. Plan ogólny nie zatrzymuje inwestycji. Natomiast planowane inwestycje 
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blokują rozwój mieszkających tu ludzi, którzy mają pomysły na swoją działalność, 

chcą spokojnie mieszkać i pracować. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że  żadne wiążące decyzje 

jeszcze nie zapadły. Złożono dużo wniosków, które aktualnie są rozpatrywane. 

Postępowanie zostało odroczone do 22  maja 2024 roku. Dodała, że inwestycje, o 

których mowa są planowane na gruntach prywatnych, a nie na gruntach gminy. 

Mieszkańcy podpisują z inwestorami wstępne umowy. Nieprawdą są informacje 

jakoby gmina uczestniczy w tych inwestycjach. Nie wiadomo, skąd inwestorzy 

posiadają dane wrażliwe mieszkańców. Z pewnością gmina ich nie udostępnia.  

Wszystkie decyzje przed ich podjęciem będą konsultowane z mieszkańcami. 

Gmina przystąpi do opracowania planu ogólnego, ponieważ jest to bardzo ważny 

dokument. 

Mieszkanka Pasynek  stwierdziła, że gmina jest władna sporządzić zarówno plan 

ogólny jak i miejscowy, a podpisy złożone pod protestem są głosem sprzeciwu 

mieszkańców.  

Wójt Gminy zwróciła uwagę, że nie jest zapraszana na spotkania z mieszkańcami, 

podkreśliła, że gmina Bielsk nie podjęła uchwały o przystąpieniu do budowy 44 

wiatraków, co uczyniła inna gmina w powiecie.  

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK wyjaśnił istotę planu miejscowego i 

planu ogólnego, który ma normalizować zagospodarowanie przestrzenne oraz 

proces zmiany przepisów regulujących tę kwestię. Wyjaśnił, że wystąpienie z 

wnioskiem sprzecznym z założeniami planu spowoduje wstrzymanie procesu 

inwestycyjnego. Zwrócił też uwagę na brak przepisów wykonawczych. 

Powiedział, że sporządzenie planu miejscowego jest dla gminy dużym wydatkiem, 

natomiast narzędziem, które odciążyłoby gminę od tych kosztów jest zintegrowany 

plan inwestycyjny. Omówił procedurę związaną z jego sporządzeniem. 

ANNA WARSZYCKA stwierdziła, że jednak ciągle nie ma gwarancji, że 

kurniki nie powstaną. Zapytała, w jakiej perspektywie można się spodziewać planu 

ogólnego, Mieszkańcy obawiają się o swoje życie i zdrowie. Podkreśliła, że chodzi 

o ochronę terenów zielonych, zachowanie ich walorów, a nie blokowanie rozwoju 

gminy. 

Radny MIKOŁAJ CAR stwierdził, że wiatraki nie są zagrożeniem i 

niepotrzebnie są „wrzucane do jednego worka” z kurnikami. 

Wójt Gminy powiedziała, że nie może dać wiążącej odpowiedzi, czy kurniki 

powstaną, czy też nie.  Rada podejmie decyzję w sprawie planu ogólnego na 

najbliższej sesji w dniu 26 lutego. Zwróciła się też z prośbą o 

nierozpowszechnianie nieprawdziwych informacji, zapewniła, że gmina nie miała 

żadnych korzyści ze strony wnioskodawcy, nie przyjmowała żadnych darowizn. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK powiedział, że w sprawie 

wiatraków nie jest planowany żaden wniosek do Rady Gminy przed 

przeprowadzeniem konsultacji w grupach miejscowości, gdzie jest planowana ich 

lokalizacja. Stanowisko mieszkańców zostanie przedstawione Radzie Gminy. 

Wójt Gminy dodała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy przewiduje 

wydatki na sporządzenie planu zagospodarowania przestrzennego (podała kwoty 

na najbliższe lata). 

Obecny na posiedzeniu mieszkaniec wsi Krzywa Pan ROŚCISŁAW 
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JAKONIUK powiedział, że mieszkańcy są zaskoczeni tym, że odstępuje się od 

sporządzenia miejscowego planu na rzecz planu ogólnego. Przyjmując do 

wiadomości wyjaśnienia Pani Wójt i Zastępcy Wójta, zwrócił się z prośbą o 

udzielnie pomocy mieszkańcom terenów, gdzie planuje się omawiane inwestycje.  

Radna LUCYNA TKACZUK zapewniła mieszkańców o swoim wsparciu. 

Powiedziała, że jest przeciwna budowie kurników i podejmuje działania, aby taka 

inwestycja nie doszła do skutku. 

Na zakończenie dyskusji, Wójt Gminy zaprosiła zainteresowane osoby na 

rozmowy w celu uzyskania przez mieszkańców stosownych wyjaśnień w tym 

temacie. 

Radny JERZY ONACIK poinformował, że na prośbę mieszkańców Knoryd, 

Klub Radnych Konstruktywni złożył na Biuro Podawcze wniosek o przystąpienie 

do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie 

miejscowości Knorydy. 

 

Do pkt 3)  
Do protokołu Nr 9/W/2023 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Bielsk 

Podlaski w dniu 22 grudnia 2023 r. nie zgłoszono uwag.        

Protokół został  przyjęty jednogłośnie przez obecnych członków Komisji (13 

radnych obecnych, 13 głosów „za”). 

 

Do pkt 4a)  
Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że  informacja o rozstrzygnięciu 

konkursu na najładniej udekorowaną posesję w okresie świąteczno-noworocznym 

2023/2024 w Gminie Bielsk Podlaski zostanie przedstawiona na najbliższej sesji 

Rady Gminy. 

 

Do pkt 4b)  
Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Gminie Bielsk 

Podlaski w 2023 roku stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Na sesję został 

zaproszony Komendant Powiatowy Policji w Bielsku Podlaskim. 

 

Do pkt 4c)  

Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok stanowi 

Załącznik Nr 6 do protokołu. Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały 

uzyskał jednogłośną akceptację poszczególnych komisji.  

 

Do pkt 4d) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bielsk Podlaski na lata 2024-2031, stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu.  

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych 

komisji.  

 

Do pkt 4e) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Bielskiemu stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu. Chodzi o udzielenie pomocy 
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finansowej Powiatowi Bielskiemu w kwocie 1.474.218 zł na dofinansowanie 

przebudowy dróg powiatowych wymienionych w załączniku do projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych 

komisji.  

 

Do pkt 4f) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podlaskiemu stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu. Wniosek dotyczy 

dofinansowanie zadania pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej na budowę 

drogi dla pieszych i rowerów w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 659 w miejscowości 

Augustowo”. 

Radny JERZY ONACIK przypomniał, że od 2013 roku ciągnie się sprawa 

odwodnienia terenu przy Szkole Podstawowej w Augustowie. Problem ten 

powinien być rozwiązany przy okazji tej inwestycji. Odczytał pismo w tej sprawie 

sprzed kilku lat, w którym mieszkańcy Augustowa domagają się podjęcia działań 

w celu wykonania odwodnienia i skierowania wody do rzeki Lubki. Woda 

gromadzi się w rowach i zalewa okoliczne grunty. Wody opadowe wpadają do 

kanalizacji zamulając ją. Radny stwierdził, że w tej sprawie występuje ze strony  

władz gminy tendencja do unikania tematu i brak decyzyjności. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że kwestie odwodnienia na 

tym terenie zostaną uwzględnione w projekcie inwestycji, na które gmina ma 

przeznaczyć dofinansowanie. Nie wiadomo jednak ile czasu to będzie trwało. 

Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK przypomniał, jakie prace były 

na tym terenie wykonywane od 1978 roku, w którym miejscu znajdowały się 

przepusty, gdzie zostały one przeniesione bez sporządzenia dokumentacji  oraz 

ostateczne zasypane podczas budowy, co spowodowało uniemożliwienie odpływu 

wody. Poinformował, że w celu rozwiązania problemu przygotowano 3 wersje 

odwodnienia. Jednak sprawę wstrzymano, z uwagi na brak zgody mieszkańca na 

zaproponowane rozwiązanie. Po rozmowie z Podlaskim Zarządem Dróg 

Wojewódzkich ustalono, że konkretne rozwiązania zostaną zaproponowane w 

projekcie budowy chodników przy drodze wojewódzkiej. 

Radny JERZY ONACIK wyraził swoje wątpliwości, czy Podlaski Zarząd 

Dróg będzie zainteresowany odprowadzeniem wody ze 150 ha gruntów, a problem 

sam się nie rozwiąże. Radny zgłosił, że jako radny i sołtys nie otrzymuje od Wójta 

do wiadomości żadnych pism w sprawie prowadzonych lub planowanych prac na 

drogach w obrębie sołectwa Augustowo. Burmistrz Miasta takie informacje 

przysyła. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała dodatkowo, że ciągle 

brakuje rozstrzygnięcia Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Białymstoku 

w sprawie naruszenia stanu wody na gruncie. Akta jeszcze nie wróciły do Urzędu 

Gminy. Odnosząc się do wypowiedzi radnego w sprawie przekazywania pism do 

wiadomości sołtysa Augustowa poinformowała, że nie są one wysyłane, jeśli w 

danej sprawie sołtys nie jest stroną postępowania administracyjnego. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI stwierdził, że z budżetu gminy 

przeznacza się na zadanie w Augustowie 150 tys. złotych (na projekt 

dokumentacji) po to, by problem odwodnienia rozwiązać.  
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Radny JERZY ONACIK zwrócił uwagę, że budowa chodnika będzie 

kosztować 2 lub 3 mln złotych. 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację 

poszczególnych komisji.  

 

Do pkt 4g) 
Wniosek Wójta Gminy  w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

Gminy Bielsk Podlaski stanowi Załącznik Nr 10  do protokołu. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI stwierdził, że plan ogólny będzie 

pomocny przy warunkach zabudowy. Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt 

uchwały uzyskał akceptację poszczególnych komisji.  

 

Do pkt 4h) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy 

Gminy Bielsk Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok stanowi Załącznik Nr 

11  do protokołu. 

Jest to poprawiony zgodnie z sugestiami Urzędu Wojewódzkiego program, jaki 

Rada Gminy przyjęła w listopadzie 2023 roku. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych 

komisji.  

 

Do pkt 4i) 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk 

Podlaski za 2023 rok, stanowi Załącznik Nr 12  do protokołu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Komisje zapoznały się ze sprawozdaniem. 

 

Do pkt 5) 
Informacja o działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w 2023 roku stanowi Załącznik Nr 13  do protokołu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Komisje zapoznały się ze sprawozdaniem. 

 

Do pkt 6) 
W sprawach bieżących Komisje zapoznały się z: 

- Uchwałą samorządu mieszkańców Sołectwa Husaki w sprawie sprzedaży 

nieruchomości położonej w obrębie  gruntów wsi Husaki, 

- Złożonym do Rady Gminy sprzeciwie społecznym w sprawie budowy elektrowni 

fotowoltaicznej o mocy do 3 MW z infrastrukturą towarzyszącą na gruntach wsi 

Widowo. Wójt Gminy poinformowała, że inwestor planuję taką inwestycję na 

wąskiej działce, wokół której znajdują się domy, z tego względu zastrzeżenia są 

uzasadnione. 

- Protokołem z przeprowadzonych konsultacji społecznych w sprawie utworzenia 

sołectwa Jacewicze poprzez wyłączenie tej wsi z sołectwa Plutycze. Większość 

osób, które wypełniły ankietę konsultacyjną jest za utworzeniem sołectwa 

Jacewicze. 
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- Wnioskiem społecznego komitetu protestacyjnego przeciwko budowie kurników 

NIE KURNIKOM oraz pismem Wójta Gminy informującym o obowiązującej 

procedurze przystępowania do opracowania planu miejscowego zagospodarowania 

przestrzennego 

 Radny JERZY ONACIK zwrócił się z prośbą o wskazanie kwot 

wpływających do budżetu gminy za 2023 rok od mieszkańców Augustowa, m.in. z 

tytułu wpłat od osób fizycznych, czynszu dzierżawnego, opłaty eksploatacyjnej itp. 

Ponieważ w wypowiedzi radnego zawarte wymienione różne tytuły wpłat, radny 

został poproszony o złożenie precyzyjnego wniosku na piśmie zgodnie ze Statutem 

Gminy Bielsk Podlaski. 

  

Do pkt 7) 
 W związku z wyczerpaniem porządku o godz. 1143  posiedzenie zostało 

zamknięte. 

  

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. GAŁUSZEWSKI Walenty 

(Przewodniczący) 

 

2. KOWALCZUK Jan  

 

3. KRUK Alina 

 

4. MISIUK Albin  nieobecny 

 

5. ONACIK Jerzy 

 

 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 
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1. BOROWSKI Andrzej 

 

2. CAR Mikołaj 

 

3. CHILKIEWICZ Jerzy 

 

4. KIRYLUK Mikołaj 

 

5. PAC Jerzy     

 

6. TKACZUK Lucyna 

 

      Komisja Oświaty i Spraw Społecznych  

1. TYMIŃSKI ANATOL GRZEGORZ 

(Przewodniczący) 

2.  BAJENA Jerzy 

 

3. KORSZAK Alina 

 

4. ONACIK Jerzy 

 

5. PAC Jerzy    

 

  

 


